



ACTA DE LA REUNIÓ DE L'AAC

Número: 06/2016

Data: 11 de juliol de 2016

Hora d'inici: 16.30

Hora de finalització: 19.00

Lloc: Seu de l'Associació d'Arxivers de Catalunya (c/ Rocafort, 242 bis)

Assistents:

Joan Soler, president

Vicenç Ruiz, vicepresident

Jordi Serra, vocal de Recerca

Núria Batllem, vocal de Didàctica

Sara Folch, vocal de Treball i Estatus Professional

Marta Munuera, tesorera

Dolors Visa, vocal de Relacions Institucionals

Mònica Sesma, vocal de Difusió

Gerard Mercadé, vocal de Publicacions

Carles Quevedo, vocal de Formació

Juanjo Vas, vocal de Serveis

Maria Funés, personal administratiu de l'AAC

Excusen la seva absència:

Josep Ribas, secretari

Olga Tàpias, vocal de Comunicació

Betlem Martínez, vocal d'Activitats

1. Aprovació de l'acta de la reunió anterior

S'aprovarà en la següent reunió de la Junta.

2. Estat de la tresoreria

La Sra. Marta Munuera informa que l'estat del pressupost executat actualment és:

- Despeses: 40.317,82 €.
- Ingressos: 78.106,33 €.



Explica que el pressupost està estabilitzat i que no hi ha cap desviació. De l'apartat de despeses resten 67.56,56 €. Pel que fa als ingressos, encara quedarien 32.858,67 € per arribar als 109.550,00 € del pressupost. Resta per ingressar les subvencions anuals, algun fraccionament de quotes i el que puguin generar els cursos de la formació continuada que encara no s'han impartit.

3. **Estudi del Mercat Laboral i l'Observatori**

El Sr Jordi Serra informa de l'estat de l'estudi del Mercat laboral i l'Observatori. La idea inicial era presentar-ho durant la Jornada d'Estudi i Debat (JEiD), però no va poder ser. Ara la data prevista per tenir-ho enllestit i presentar-ho és el mes d'octubre.

Explica l'opció de comercialització i/o cessió a altres associacions de l'eina per fer estudis. Exposa que, en primer lloc, s'hauria d'anar cap a un canvi de servidor i s'ha de pensar si ho volem fer i com fer-ho.

Es repassa l'estat en què es troben les diferents tasques. La feina de buidar ofertes està gairebé feta. S'ha trigat tant perquè ha calgut refer la base de dades. La de recollida de llocs de treball s'ha d'enviar (s'ha tornat a programar la tecnologia amb què es va fer). Ara no seria bona època per enviar les enquestes, de manera que es farà al setembre. Després s'han de abocar els resultats.

Per a la segona fase d'oferir el servei en un espai del núvol, en primer lloc, s'ha de crear un entorn d'administració i cal més desenvolupament. La part de visualització també s'hauria de millorar. Els formularis de recollida també s'haurien de retocar perquè els poguessin utilitzar altres associacions. Finalment, abans d'engegar-ho tot, s'hauria de plantejar i valorar si val la pena fer-ho, i analitzar com es facturaria aquest servei. Al final es tracta d'una consolidació de la base de dades.

S'aclareix que presentarem les dades el 2014-2015 perquè el 2015 es van presentar les dades del 2013.

La previsió és presentar-ho a mitjan novembre. L'objectiu és acabar tenint l'aplicació i no dependre de res ni de ningú.

Es discuteix l'objectiu de tot això. La idea és que cada any anem fent i veiem l'evolució del mercat laboral.

El Sr. Joan Soler preguntarà a l'empresa Actic quantes hores queden per part seva per poder acabar el projecte.

4. **Congrés de Reus 2017: planificació**

S'informa de la reunió que es va fer amb l'empresa Intgrup.



Pel que fa a les inscripcions, s'ha decidit apujar-les 25 € en comparació del darrer Congrés de Lleida. Pel que fa al primer tram d'inscripcions, passa a 200 €, i el de no socis, a 250 €; i pel que fa als aturats i estudiants, queda en 100 €. El segon tram de pagaments puja a 245 € i 295 € per als nos socis. I per als aturats i estudiants, 150 €. El Comitè Organitzador es constituirà el mes de setembre. De Reus, hi seran la Sra. Elisenda Cristià i el Sr. Sabí Peris.

El Comitè Científic també es constituirà cap al setembre i proposarà el tema.

A finals d'octubre es preveu tenir el pressupost per a l'Ajuntament de Reus a fi de poder estudiar quina serà la seva aportació econòmica.

El tema de les empreses ja es veurà com es vehicula. Pot ser que participin en taules rodones o portin casos d'èxit. Perquè funcioni millor, es proposa que el Sr. Juanjo Vas formi part del Comitè Organitzador.

El Sr. Juanjo Vas informa que ja ha actualitzat el dossier de patrocini.

Es comenta que a Reus hi ha el clúster d'empreses de TIC: Catalunya Sud. Es proposa poder fer alguna sessió informativa per intentar atreure la seva participació.

També s'acorda que aquesta vegada es gravaran totes les sessions.

5. **Vocalies de Formació, Difusió i Comunicació**

Vocalia de Formació

El Sr. Carles Quevedo informa que no hi ha cap incidència. Els cursos estan aturats fins al setembre, tal com estava programat per al període de vacances.

Vocalies de Difusió i de Comunicació

Pel que fa a Comunicació i Difusió, s'informa que en el lloc web s'han modificat els bàners de la portada. La part del canal notícies d'empresa ja està creada. Al setembre, el Sr. Juanjo Vas explicarà a les empreses en què consisteix per tal de començar a utilitzar-lo. Es pactaran les condicions amb la Vocalia de Serveis.

6. **Estat de les vocalies**

Vocalia de Didàctica

Pel que fa a la vocalia de Didàctica, es comenta que no hi ha res de nou.

Vocalia de Recerca



El Sr Jordi Serra informa que es passa la factura de la part proporcional que pertoca a l'AAC de la maquetació de *L'Informe de la recerca en informació, documentació i arxivística a Catalunya (2000-2013)*. L'import és de 79 €.

Vocalia de Relacions Institucionals

La Sra. Dolors Visa comenta la situació del Fons de l'Ateneu Enciclopèdic. Des de l'entitat s'ha sol·licitat en alguna ocasió el tractament del fons. Es decideix que faci una petició a l'ESAGED per a estudiants que vulguin fer el treball de final de màster.

Vocalia de Publicacions

Pel que fa a les publicacions, s'informa que la propera setmana sortirà el Butlletí de juliol-agost. El Sr. Gerard Mercadé explica que, pel que fa al *Lligall* i juntament amb Teresa Cardellach, està acabant de sol·licitar als autors dels articles que al setembre es pugui començar a treballar en la publicació. El número 40 es preveu que surti durant el Congrés de Reus.

Vocalia de Treball i Estatus Professional

La Sra. Sara Folch informa de l'estat de la Vocalia de Treball. Els estudiants afectats pel no-reconeixement dels estudis de grau en màster oficial de l'ESAGED segueixen amb el recurs administratiu. Hi ha un grup d'afectats de 120 persones.

Pel que fa a les ofertes de treball, el grup que es va muntar no ha acabat de funcionar. No han publicat, només una persona. Al setembre es replantejarà la seva existència i funció.

Es comenta la publicació i les condicions de la plaça de director de l'Arxiu Nacional que ha sortit a principis de juliol. Hi ha un mes per recórrer i es considera la possibilitat de fer-ho. La consulta legal realitzada per Sara Folch ho desaconsella. Les bases són clares legalment. Èticament es considera que, en època de transparència, no ha estat la millor decisió. Es comenta que s'hauria d'haver articulat de millor manera. S'inicia un llarg debat sobre què s'ha de fer sobre aquest tema des de l'Associació. La realitat és que la pregunta que s'hauria d'haver fet en aquests moments és: «Quin és l'Arxiu Nacional que volem» i fer una reflexió sobre la institució. La manera com s'ha convocat la plaça no sembla indicar que la Direcció General d'Arxius, Biblioteques, Museus i Patrimoni vulgui fer cap tipus de replantejament sobre l'Arxiu Nacional i que no s'ha considerat com una oportunitat de canvi. I si ho és, la manca de transparència ha



impedit visibilitzar aquesta bona voluntat. Això no encaixa amb el que es va parlar el mes de febrer amb la Direcció General, i tampoc amb el que s'havia acordat en l'anterior legislatura amb el conseller Mascarell. La posició de l'AAC era la de fer una convocatòria oberta i pública, i no tan restringida com aquesta. El problema que s'observa és sistèmic. Canviar una peça a l'Arxiu Nacional no vol dir revisar estructuralment el SAC. S'acorda seguir defensant des de l'AAC una visió holística del problema i no perdre energies amb el mal plantejament de l'ANC. Es comenta que s'ha d'agilitzar la convocatòria del Consell Nacional d'Arxius i Gestió de Documents, i que en aquesta seu es proposi l'estudi del sistema arxivístic català amb l'Associació d'Arxivers de Catalunya com a coordinador. Aquesta proposta va ser feta el 2 de juny en una reunió amb el conseller. Malauradament, no hi ha hagut cap altra conversa des d'aleshores, ni s'ha convocat res. Finalment es comenta que es faci un comentari sobre els problemes ètics i el mal plantejament de la plaça de l'Arxiu Nacional en l'editorial del Butlletí que ha de sortir la darrera setmana del mes.

Es planteja activar la presentació de la pregunta parlamentària que el PSC ens ha proposat. La pregunta va lligada a un document que se sotmetria a votació, d'11 pàgines, amb una relació detallada d'accions que cal fer per revitalitzar el SAC. Aquesta pregunta segurament entraria durant el mes l'octubre, perquè no hi ha hagut cap avanç amb el Departament de Cultura sobre la política d'arxius.

7. Reunions institucionals

El Sr. Joan Soler explica que s'han fet dues reunions: una amb l'Agència de Transparència de l'Àrea Metropolitana de Barcelona, i una altra amb el Consorci de l'Administració Oberta de Catalunya (CAOC).

8. Precs i preguntes

No hi ha precs i preguntes.

Moviments de socis



Altes: 0

Baixes: 0

Canvi de condició: 0



A les 19 h el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta.

 <p>Marta Munuera Bermejo En funcions de secretari</p>	 <p>Joan Soler Jiménez El president</p>
---	---